
3 w w w . F a r h e e k h t e g a n . i r در علوم پزشکی با )Ph. D( معاون آموزش�ی وزارت بهداشت گفت: »کل دوره های دکتری تخصصی
هدف اضافه کردن بخش های فناوری و کارآفرینی بازبینی می شوند.« باقر لاریجانی در گفت وگو با مهر 
افزود: »بازبینی کل دوره های دکتری تخصصی )Ph. D( در علوم پزش�کی در دس�تور کار قرار گرفته 
است و یکی از محورهای بازبینی، ایجاد فناوری و کارآفرینی در این رشته هاست.« او خبر داد براساس 
برنامه ریزی ها، همه برنامه های درسی دکتری تخصصی تا پایان سال بازدید می شوند. لاریجانی گفت: 
»بخش�نامه ای نیز در حال تدوین است که دانش�جویان دکتری تخصصی به ویژه در رشته داروسازی 

بتوانند طرح های خود را در مراکز رشد وابسته به دانشگاه ها بگذرانند.« 

بازبینی دوره های دکتری تخصصی علوم پزشکی
دانشــــــگاه

آیت الله هاشمی رفسنجانی در دیدار روسای استانی دانشگاه آزاد اسلامی تاکید کرد

میرزادهمدیریباتجربهعلمیواجراییکمنظیر
میرزاده: آیت الله هاشمی موسس اصلی و پدر معنوی دانشگاه آزاد اسلامی و محور تصمیمات و طرح های راهبردی در دانشگاه هستند

فرهیختگان| آیت الله هاشمی رفسنجانی، 
رئیس هیات موسس و هیات امنای 
دانشگاه آزاد اسلامی از اجرای طرح 
تجمیع دوم در این دانشگاه دفاع کرد و آن را واجد 
آثاری مبارک برای دانشگاه آزاد اسلامی دانست که 
می توان��د مخالفان و منتق��دان را آرام و راضی کند. 
رئیس هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی مانند رئیس 
دانش��گاه آزاد اس��لامی اجرای این ط��رح را برای 
دانشگاه ضروری می داند. آیت الله هاشمی رفسنجانی 
در دی��دار رئیس دانش��گاه آزاد اس��لامی، معاونان 
دانشگاه و رئیس های واحدهای استان این دانشگاه 
به ثمرات ارزشمند طرح تجمیع دوم در این دانشگاه 
اش��اره و تاکید کرد: »تجارب بالای رئیس دانشگاه 
آزاد اسلامی شرایط را برای ایجاد تغییرات ساختاری 
در دانشگاه آزاد اسلامی فراهم کرده است.« او گفت: 
»آثار و ثمرات مبارک این طرح به طور حتم مخالفان 
و منتقدان را آرام و راضی خواهد کرد.« رئیس هیات 
امنای دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »این دانشگاه نیز 
مانند بس��یاری دیگر از نهادها از ثمرات ارزش��مند 
انقلاب اس��لامی اس��ت و بنده هر زم��ان در جمع 
کارکنان و مسئولان این نهاد قرار می گیرم احساس 
خودمانی و بس��یار دوست داش��تنی ای دارم.« رئیس 
مجمع تشخیص مصلحت نظام افزود:  »تلاش های 
سی وچند سال گذشته در این دانشگاه امروز به ثمر 
نشسته است. دانشگاه آزاد اسلامی مراحل نخستین 
خود را پشت سر گذاشته و نخستین وظیفه خود را 
که در آن دوران تکیه بر توس��عه آموزش در کشور 
بود به خوبی انجام داده و حال نوبت مراحل بعدی 
یعنی پژوهش و تجاری سازی علوم است و کارهای 

بزرگی در این مرحله باید انجام گیرد.« 

  راه اندازی پژوهشگاه آزاد اسلامی در 
آینده نزدیک

آیت الله هاشمی رفس��نجانی از راه اندازی پژوهشگاه 
آزاد اس��لامی در آینده نزدیک ابراز خرسندی کرد 
و گفت: »این پژوهشگاه نیز مانند خود دانشگاه آزاد 
اسلامی نامش پرآوازه خواهد شد، زیرا با بهره گیری 
از قریب به هشت هزار آزمایشگاه و چندهزار کارگاه 
و یکپارچگی آنها در طرحی با نام ساها توان بسیار 
بالایی در این زمینه به وجود آمده است و امیدوارم 
نتایج آن به زودی پدیدار شود.« او فعالیت هایی شبیه 
به این را خدمت به پیش��رفت دانش و پژوهش در 
کشور و دارای ارزش بالا توصیف کرد. رئیس هیات 
امنای دانش��گاه آزاد اسلامی تاکید کرد این دانشگاه 
متعلق به هیچ کس نیس��ت بلکه متعلق به خداست 
و افزود:  »این نه��اد علمی بزرگ با تمامی امکانات 
و ظرفیت هایش امانتی متعلق به مردم و کش��ور در 
دست ماست که آن را به آیندگان بسپاریم؛ همچنانکه 
تمامی مس��اجد در کشور متعلق به هیچ کس نیست 
و تمامی مردم حق اس��تفاده و بهره برداری از آنها را 
دارند.« او این نهاد علمی با بیشتر از 72هزار نیروی 
علمی را بی نظیر توصیف و تاکید کرد: »باید آن را به 

بهترین شکل ممکن به نسل های بعد سپرد.«

  لزوم تمرکز زدایی
در اداره دانشگاه آزاد اسلامی

رئیس هیات موسس دانش��گاه آزاد اسلامی بر لزوم 
تمرکززدایی در اداره این دانش��گاه و س��پردن امور 
به مناطق و اس��تان ها تاکید کرد و افزود: »در ابتدای 
تاس��یس، ش��رایط عمومی آن دوران موجب ایجاد 
س��اختاری متمرکز ش��د. س��اختاری که برای همه 
امور در مرکز تصمیم گیری بود به دیگر مناطق ابلاغ 
می ش��د. بعد از آن دوران به عنوان اولین کار، مساله 
هیات امنای اس��تان مطرح شد که افرادی توانمند و 

دانا به مسائل با این دانشگاه همکاری کردند.«

  تجارب بالای دکتر میرزاده شرایط را 
برای ایجاد تغییرات ساختاری فراهم کرد

آیت الله هاشمی رفس��نجانی گفت: »ب��ا آمدن دکتر 
میرزاده ش��رایط ب��رای ایجاد تغییرات در س��اختار 
دانش��گاه و کاهش تمرکزگرای��ی در اداره این نهاد 
وس��یع فراهم شد. از آنجا که دکتر میرزاده از همان 
ابتدا دبیر هیات موسس دانشگاه بود، اوضاع دانشگاه 
را خوب می دانس��ت و با اش��راف و تس��لط بسیار 
خ��وب و با ذهنی ب��از در این زمین��ه و با توجه به 
تجارب بس��یار زیاد در بخ��ش اجرایی قدم در این 
مس��یر گذاش��ت و اقدامات ارزنده ای در این راستا 
انجام شد.« او حمید میرزاده را از دانشمندان سطح 
بالای کش��ور توصیف کرد و گفت: »کمتر کسی در 
حکومت اسلامی هست که تجربه کار اجرایی نظیر 
ایشان داشته باشد و علاوه بر اینکه در مدیریت های 
س��طح بالای کشور فعال بود از نظر علمی نیز جزء 

افتخارات کشور ماست.« 
رئیس هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی به توصیف 
رئیس این دانش��گاه ادامه داد و گفت:  »دکتر میرزاده 
هم در بخش اجرایی از همان س��ال های نخس��تین 
انقلاب اسلامی در بالاترین مسئولیت های مختلف 
اجرایی در دولت های متعدد حضور موثر داش��ته و 
ه��م در بخش علمی و دانش��گاهی مبدع طرح ها و 
نهادهای پژوهشی اثرگذار بس��یار زیادی بوده و از 

دانش��مندان تراز اول کشور اس��ت که تجارب زیاد 
علمی دارد و این تجارب، کمک ارزش��مندی برای 

اجرای تغییرات ساختاری در دانشگاه است.« 
او ش��رایط ورود حمید میرزاده به دانش��گاه آزاد 
اس��لامی را این گونه توصیف کرد: »دکتر میرزاده 
درش��رایطی وارد دانش��گاه ش��د ک��ه بزرگ ترین 
دانشگاه حضوری جهان با دو هزار و 500 میلیارد 
توم��ان بدهی و نزدیک به 200 مورد دعاوی علیه 
دانش��گاه و توق��ف بخش اعظم��ی از پروژه های 
عمرانی دانشگاه روبه رو بود. تغییر در هرم جمعیتی 
کشور و کاهش جمعیت جوان و همچنین کاهش 
دانش��جو و افزایش یکباره دانشگاه های رقیب در 
دول��ت قبل، ض��رورت ایجاد تح��ول و تغییرات 
ساختاری در دانشگاه را پیش از پیش نمایان کرد.« 
رئیس هیات موس��س دانش��گاه نتیج��ه گرفت که 
اجرای طرح های تجمی��ع ضرورتی اجتناب ناپذیر 
ب��ود و گفت: »در آغاز اج��رای طرح تجمیع یک 
انتقاداتی هم از س��وی مقامات و مسئولان محلی 
بر پا ش��د ولی به لطف خ��دا و با روی کار آمدن 
دکت��ر فرجی دان��ا در وزارت علوم و با تلاش های 
دکت��ر غریبی نتایج بس��یار قابل قبولی به دس��ت 
آمد و رش��ته های بس��یاری در دانش��گاه تصویب 
ش��د و انتقادها ب��ه تدریج فروکش ک��رده و این 
طرح مورد تایید غالب اش��خاص قرار گرفت.« او 

توسعه رشته های تحصیلات تکمیلی این دانشگاه 
را به عنوان نتیجه اج��رای طرح تجمیع اول باعث 
حل شدن بسیاری از مشکلات واحدهای زیان ده 
دانس��ت و گفت: »همین موض��وع بود که موجب 
س��رازیر ش��دن موجی از تقدیرها و تش��کرها از 
سوی مسئولان و مقامات به دانشگاه شد که نمونه 
آن نام��ه تش��کر و تقدیر نزدیک ب��ه 200 نماینده 
مجلس ش��ورای اس��لامی از توس��عه تحصیلات 

تکمیلی در دانشگاه آزاد اسلامی است.« 
رئیس هی��ات امنای دانش��گاه آزاد اس��لامی نتایج 
درخش��ان طرح تجمیع یک را پشتوانه خوبی برای 
تداوم اقدامات دانشگاه دانست و نیاز به صرفه جویی 
بیش��تر و افزایش درآمد همراه با کاهش هزینه ها را 
دلیل ضرورت اجرای طرح تجمیع دو دانس��ت. او 
تاکی��د کرد: »انتقاداتی مانند طرح تجمیع اول به این 
ط��رح تجمیع دوم که همراه با تمرکززدایی از مرکز 
و سپردن اختیار به استان ها است مطرح می شود اما 
این طرح هم مانند طرح پیشین نتایج مثبتی خواهد 

داشت.«

  امروز، روز ایثار و از خودگذشتگی 
برای صلابت دانشگاه است

آیت الله هاشمی رفس��نجانی گف��ت: »با اجرای این 
طرح مس��ئولیت واحد اس��تان بیشتر ش��ده و این 

تغیی��رات نوعی مس��ئولیت پ��دری را ب��رای این 
واحد نس��بت به واحدهای دیگر ش��هرهای استان 
ایجاد می کند تا مش��کلات تمام��ی واحدها در آن 
اس��تان با همکاری و همدل��ی از میان برود.« او بر 
اجرای صحیح طرح تجمیع دوم تاکید کرد و گفت: 
»امروز روز ایثار و ازخودگذش��تگی اس��ت و این 
موضوع عنصر اصلی و رمز موفقیت طرح تجمیع 
2 اس��ت. طرحی که بنا به گفته مس��ئولان دانشگاه 
اج��رای موفق آن 18 تا 20 درصد صرفه جویی در 
هزینه های این بخش در دانشگاه به همراه خواهد 
داشت.« رئیس هیات موسس دانشگاه آزاد اسلامی 
همچنین یک بار دیگر بر ضرورت تداوم اقدامات 
در راستای تبدیل علم به ثروت تاکید کرد و گفت: 
»تاسیس ش��رکت های دانش بنیان و پارک های علم 
و فن��اوری و مراک��ز رش��د اقدام بس��یار ارزنده و 
مهمی اس��ت که با جدیت باید پیگیری شود، زیرا 
دارای ثمرات بسیار با ارزشی برای جامعه و کشور 
اس��ت. او توسعه ش��رکت های دانش بنیان و مراکز 
رشد را در توسعه کش��ور در بخش های مختلف، 
تامین نیاز کش��ور به اشتغال و کمک به دانشمندان 
و محققان برای تبدیل ایده هایش��ان به ثروت موثر 
دانست. او توسعه این شرکت ها را نه تنها خواست 
دانشجویان و استادان دانش��گاه آزاد اسلامی بلکه 
خواست دانشجویان و محققان دانشگاه های دولتی 
دانست که بتوانند از ظرفیت های گسترده دانشگاه 
آزاد اسلامی استفاده کنند. ظرفیت ها و قابلیت هایی 
که آیت الله هاشمی رفس��نجانی به آنها اش��اره کرد 
و گف��ت: »بس��یاری از واحده��ای این دانش��گاه 
دارای زمین های زراعی بس��یار بزرگی هس��تند که 
با برنامه ری��زی دقیق و علمی می ت��وان از آنها در 
جهات مختلف به ویژه در بخش کشاورزی با توجه 
به شرایط اقلیمی هر منطقه استفاده کرد.« او تاکید 
کرد: »باید برای افزایش تولید، افزایش شتاب رشد 
اقتصادی کشور، تولید و صادرات گام برداشت که 
به معنای ورود به فازهای اجرایی و عملیاتی است 
و شرط تحقق آن هم توجه به تحقیقات و پژوهش 

است.«

  حضور در سرمایه گذاری های زودبازده 
باید مزیت دانشگاه آزاد اسلامی باشد

رئیس مجمع تش��خیص مصلحت نظام بر توجه به 
س��رمایه گذاری های زودبازده تاکی��د کرد و گفت: 
»دانشگاه آزاد اس��لامی توان حضور در بسیاری از 
پروژه هایی را دارد که نه دولت توان ورود به آن را 
دارد و نه بخش خصوصی و این می تواند به مزیتی 
برای دانشگاه آزاد اسلامی تبدیل شود.« او معضلات 
محیط زیستی، بحران کمبود آب و خشکسالی را از 
مشکلات کشور دانست و تاکید کرد: »دانشگاه آزاد 
اسلامی در این زمینه می تواند با تکیه به توان علمی 
و پژوهش��ی بالای خود پیشگام حرکت های بزرگ 
علمی ش��ود.« آیت الله هاشمی رفس��نجانی به طرح 
زباله سوزهای هسته ای شهرهای شمالی اشاره کرد 
و گفت: »بحث دفن زباله در ش��هرهای کش��ور به 
معضلی عظیم تبدیل ش��ده است که این مشکل در 
شهرهای شمالی بس��یار جدی تر است. توان بالای 
مرکز پلاس��مای دانش��گاه و بهره گی��ری از دانش 
هس��ته ای از طریق جوش می تواند برای تبدیل این 
زباله ها به برق و حل مشکل آن کمک زیادی کند.« 
او تاکید کرد: »قرارداد این پروژه با ش��هرداری آمل 
بسته شده اس��ت و با به نتیجه رسیدن آن دانشگاه 
آزاد اسلامی مکلف اس��ت برای حل مشکل زباله 
در ش��هرهای ایران وارد عمل شود.« او حرکت در 
مسیر خدمت رسانی بیشتر به مردم را یک ضرورت 
دانس��ت و گفت: »دانش��گاه آزاد اسلامی باید وارد 
ح��وزه فعالیت های علمی کارب��ردی با هدف رفع 

نیازهای داخلی کشور شود.«

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در راهپیمایی روز قدس خبر داد

تسهیلات برای دانشجویان فلسطینی و لبنانی
رئیس دانش��گاه آزاد اس��لامی در حاش��یه راهپیمایی روز قدس، این روز را نشانه 
همبستگی ملت های اسلامی دانست و از تسهیلات دانشگاه برای تحصیل دانشجویان 
فلسطینی و لبنانی خبر داد. حمید میرزاده به ایسنا گفت: »این راهپیمایی هر ساله به 
نش��انه اعتراض به اش��غال فلسطین که 60 سال اس��ت با توطئه انگلیس، آمریکا و 
متاس��فانه با تایید سازمان ملل صورت گرفته، انجام می ش��ود.« او افزود: »متاسفانه 
سازمان ملل این ملت را که در این سازمان نماینده داشت از جغرافیای سیاسی جهان 
حذف کرد و پیام ما در این راهپیمایی این است که این ملت و سرزمین باید احیا شود 
و قساوت صهیونیست ها و جنایت آنها را محکوم می کنیم.« میرزاده ابراز امیدواری 
کرد حضور مردم ایران و س��ایر کش��ورهای اس��لامی این پیام را برساند که قدس 
شریف باید آزاد شود و ملت فلسطین به سرزمینشان برگردند. خواسته ای که به گفته 
او ملت ایران 35 سال است روی آن پافشاری می کند. میرزاده از تسهیلات دانشگاه 
آزاد اسلامی برای تحصیل جوانان فلسطینی و لبنانی خبر داد و گفت: »دانشجویان 
لبنانی می توانند در واحد لبنان دانش��گاه پذیرش شوند. ضمن آنکه هر کدام از این 
دانش��جویان اگر بخواهند برای تحصیل در دانشگاه آزاد اسلامی وارد کشور شوند 
دانشگاه آزاد اسلامی آنها را با تخفیف های ویژه ای پذیرش می کند.« حمید میرزاده 
همچنین درباره تیم مذاکره کننده هس��ته ای و زیاده خواهی طرف غربی گفت: »تیم 
مذاکره کننده ما حرف های خود را خیلی محکم و قوی با کارشناس��ی درباره حفظ 
حقوق ملت ایران و حفظ حقوق هس��ته ای زده  اس��ت.« او اف��زود: »امیدواریم تیم 
مذاکره کننده مقابل نیز به واقعیت های روشنی که سر راه آنها قرار دارد و اینکه ایران 
یک قدرت فرامنطقه ای است، توجه کنند.« رئیس دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »مردم 
تاکنون خیلی خوب از تیم مذاکره کننده هس��ته ای حمایت کرده اند و همان طور که 
مقام معظم رهبری فرموده اند این تیم، تیم غیور، امین و متدینی است که کارشناسان 
زبده ای دارد و در حال حاضر آنها از حقوق هس��ته ای ملت ایران دفاع می کنند.« او 
افزود: »تیم مذاکره کننده ما تاکنون دفاع از حقوق هس��ته ای ملت ایران را به خوبی 
انجام دادند و مردم نیز همیشه از آنها حمایت خواهند کرد که البته اکثریت مردم ایران 

از این تیم مذاکره کننده هسته ای حمایت می کنند.« 

دردیدار روسای واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی استان
با آیت الله هاشمی رفسنجانی مطرح شد

 نقد پذیری و انعطاف پذیری
مهم ترین دستاورد دو سال گذشته

روسای دانش��گاه آزاد اسلامی استان در دیدار با آیت الله هاشمی رفسنجانی ضمن 
تاکید بر ایجاد حس تعلق و وفاداری در درون بدنه دانشگاه آزاد اسلامی و استفاده 
از خرد جمعی، نتایج و دستاوردهای اجرای طرح تجمیع در این دوسال را تشریح 
و به بیان نظرات و دیدگاه های خود پرداختند. روسای دانشگاه آزاد اسلامی استان به 
همراه حمید میرزاده با رئیس هیات موسس و هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی دیدار 
و گفت وگو کردند که در این دیدار تعدادی از روس��ا به نمایندگی از دیگر اعضا 
به ارائه نظرات، دیدگاه ها و پیش��نهادات خود پرداخته و چند دقیقه ای موضوعاتی 
را به صورت اجمالی با رئیس هیات موس��س و هیات امنای دانش��گاه آزاد اسلامی 

مطرح کردند. 
در ابتدای این دیدار مرتضی موسی خانی رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان قزوین 
با تاکید بر قرار گرفتن دانشگاه آزاد اسلامی در شرایط خاص گفت: »هم اکنون به 
دلیل تغییر س��اختار هرم جمعیتی و کاهش میزان دانشجو و متقاضیان تحصیل در 
دانش��گاه شرایط خاصی در دانشگاه آزاد اسلامی ایجاد شده است که این موضوع 
در کنار موضوعات دیگری از قبیل افزایش دانشگاه های رقیب و ضرورت حرکت 
در مسیر تبدیل از دانشگاه آموزش محور به کارآفرین، تغییر و تحول در برخی از 

ساختارها را ضروری کرده است.«
او افزود: »ایجاد مراکز رشد، شرکت های دانش بنیان، کاهش 
وابستگی به ش��هریه، درآمدزایی و کاهش بوروکراسی ها و 
چابک س��ازی، بخشی از اقدامات انجام شده در این دو سال 

بوده که نتایج آن به مرور در حال نمایان شدن است.«
موسی خانی با تاکید بر اهمیت توجه به سرمایه های فکری 
و انس��انی ادامه داد: »مهم ترین دس��تاورد دو سال گذشته و 
در دوران مدیریت دکتر میرزاده ایجاد حس اعتمادبه نفس و 

تعلق و وفاداری در بدنه دانشگاه آزاد اسلامی است.«
علیرضا امیرتیموری، رئیس دانش��گاه آزاد اس��لامی استان 
گیلان از دیگر روسایی بود که در این دیدار به بیان نظرات 
خ��ود پرداخت. او با تاکید بر آثار و نتایج درخش��ان طرح 
تجمیع 2 گفت: »با بررسی های انجام شده میزان صرفه جویی 
اجرای طرح تجمیع در حدود 90 میلیارد تومان است که اگر 

این موضوع را در کنار دستاوردهای دیگر در نظر بگیریم به خوبی دستاوردهای دو 
سال گذشته را نشان می دهد.«

او با انتقاد از ضربات واردش��ده به دانش��گاه آزاد اسلامی در طول سال های 91 و 
92 تاکید کرد: »دانش��گاه آزاد اس��لامی در این دو س��ال به اندازه 15 سال عقبگرد 
داش��ته اس��ت و تنها در س��ایه تلاش های دکت��ر میرزاده و حمایت ه��ای آیت الله 

هاشمی رفسنجانی این مسیر دشوار قابل پیمودن بود.«
شهریار عباسی، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان ایلام نیز در این دیدار تاکید کرد: 
»طرح تجمیع یک و 2 به خوبی بر نقاط ضعف و ریش��ه های مش��کلات دانشگاه 
انگشت گذاشته و با اجرای این دو طرح به تدریج شاهد نمایان شدن آثار و نتایج 
مثبت آن هستیم که شاید مهم ترین و ملموس ترین آن کاهش واحدهای زیان ده در 

این دو سال باشد.«
عباس��ی با اشاره به تاکید آیت الله هاشمی رفس��نجانی بر بازسازی مهران در دوران 
سازندگی گفت: »در آن سال ها آیت الله هاشمی رفسنجانی نگاه ویژه ای به این منطقه 
داش��تند و هم اکنون نیز این نگاه ویژه برای بازگرداندن رونق و رفاه ادامه دارد و به 
این منظور تقاضا داریم برای طرح احداث میهمانس��رای دانشگاه آزاد اسلامی در 
این مرز برای زائران عتبات عالیات دس��تور حمایت ویژه ای را صادر کنند.« آرین 
ساطعی، دبیر هیات امنای استان گلستان نیز در این دیدار با تاکید بر ضرورت اجرای 
دو طرح تجمیع گفت: »اجرای طرح تجمیع 2 هیچ مشکلی دربعد اجرایی ندارد و 
به طور حتم چابک س��ازی و صرفه جویی بسیار خوبی را به همراه خواهد داشت.« 
ساطعی تاکید کرد: »مهم ترین ویژگی دو سال گذشته و با آمدن تیم دکتر میرزاده و 

تیم همراه ایشان نهادینه شدن نقد پذیری و انعطاف پذیری در دانشگاه است.«
بابک آل طه، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان کرمان نیز در این دیدار گفت: »در 
دو سال گذشته و در دیدگاه مدیریت جدید دانشگاه آزاد اسلامی، توجه ویژه ای به 
بهره گیری از تمامی پتانسیل های موجود در تمامی مناطق و استان های کشور شده و 

مهم ترین ویژگی این دوره استفاده و تکیه بر خرد جمعی است.«
آل طه تاکید کرد: »توجه به توس��عه تحصیلات تکمیل��ی، رایزنی مداوم و منظم با 
نهادهای حاکمیتی، ماموریت گرایی دانش��گاه، وجود و تاس��یس نهادهای نظارتی 
مناسب، توجه به تامین نیازهای داخلی کشور و توسعه شرکت های دانش بنیان تنها 

بخشی از ویژگی های دوران جدید دانشگاه آزاد اسلامی است.«

دانشگاه
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 رئیس دانشگاه آزاد اسلامی 
در دیدار با آیت الله هاشمی رفسنجانی تاکید کرد

 تمرکززدایی، تفویض اختیار و اعتمادافزایی 
مهم ترین اهداف طرح تجمیع 2

حمید می�رزاده پس از نشس�ت 
هماهنگی و پایش امور دانشگاه 
ب�ه هم�راه معاون�ان و روس�ای 
دی�دار  ب�ه  اس�تان  واحده�ای 
هاشمی رفس�نجانی  آی�ت الله 
رف�ت و در این دیدار گزارش�ی 
از مهم تری�ن موضوع�ات مطرح 
ش�ده در نشس�ت هماهنگ�ی و 
پایش امور دانشگاه را به رئیس 
امن�ای  و هی�ات  هیات موس�س 
دانش�گاه آزاد اسلامی ارائه کرد. 
می�رزاده در این دیدار تاکید کرد 

که آیت الله هاش�می، موس�س اصلی و پدر دانشگاه 
آزاد اس�لامی و مح�ور تصمیم�ات و طرح های اصلی 

در دانشگاه است.
او م�رور مهم ترین روش ها و بخش�نامه های تدوین 
ش�ده جهت اس�تقرار س�اختار سازمانی اس�تانی به 
اس�تناد مصوبه مورخ 94/3/6 هی�ات امنای مرکزی 
و مصوب�ه 721 ش�ورای عال�ی انق�لاب فرهنگ�ی، 
معرفی ش�اخص های عملکردی و اه�م امور اجرایی 
اس�تان ها در راس�تای اجرای طرح تجمیع 2 و ارائه 
گزارش�ی از وضعیت عملکرد کمیته ه�ای نظارت بر 
حس�ن اجرای مصوبات هیات های امنای اس�تانی را 
از جمله موضوعات مورد تاکید در نخس�تین نشست 

هماهنگی و پایش امور دانشگاه دانست.
میرزاده با تاکید بر توجه به وضعیت تعیین و انتصاب 
روس�ای دبیرخانه های هیات امنای اس�تانی زیر نظر 
روس�ای دانشگاه آزاد اس�لامی استان و فعال سازی 
شوراهای تخصصی اس�تان ها و تعیین روسای آنها 
با اس�تناد به تاپ چارت تصویب ش�ده از س�وی 
هیات امن�ای مرکزی، به بازنگ�ری روند و فرآیند 
ج�ذب هیات علمی و مقایس�ه آن با فرآیند مصوب 
ش�ورای عال�ی انق�لاب فرهنگ�ی جهت تس�هیل 
فرآین�د ج�ذب هیات علم�ی و بررس�ی و گ�زارش 
وضعیت رش�ته محل های مص�وب و در حال تصویب 

استان اشاره کرد.
رئیس دانش�گاه آزاد اس�لامی به برنامه ریزی برای 
ایجاد شهرک شفا برای هر استان، تبدیل به احسن 
ام�وال مازاد دانش�گاه و فراه�م ک�ردن زمینه برای 
س�رمایه گذاری به ویژه در حوزه دانش بنیان اش�اره 
کرد و گفت: »س�اخت س�اختمان های ب�ا کیفیت در 
دانش�گاه و طرح شرکت گردش�گری آزاد و پیگیری 
و هم�کاری اس�تان جه�ت اجرای آن یک�ی دیگر از 

موضوعات مطرح ش�ده در نشس�ت مذکور بود.« او 
ب�ا تاکید بر پیگیری و اج�رای دقیق و به موقع طرح 
ادغ�ام معاون�ت دانش�جویی و فرهنگی براس�اس 
بخش�نامه صادره، به بحث قرار گرفتن ارتقای کیفی 
در س�رلوحه ام�ور حوزه علوم پزش�کی دانش�گاه و 
توس�عه مراکز تحقیقاتی برای حوزه علوم پزش�کی 
به وی�ژه مراک�ز بالین�ی با توج�ه به الزام�ات وزارت 

بهداشت و توسعه تحصیلات تکمیلی اشاره کرد. 
می�رزاده ادام�ه داد: »بح�ث حس�اب های فیمابی�ن 
صن�دوق مش�ترک و مدیریت وجوه نق�د در معاونت 
اداری و مالی دانشگاه آزاد اسلامی و پیشنهاد احیای 
صندوق مشترک استانی و تفویض اختیار به استان ها 
جهت تس�هیل ام�ور دانش�گاه و پرهی�ز از الگوهای 
اجرایی سیس�تم های دولتی و تحول در شاخص های 
توج�ه به تغیی�رات پر س�رعت محیط�ی به ویژه در 
برنامه ریزی استراتژیک دانشگاه از دیگر موضوعات 
مطرح ش�ده در نخستین نشست هماهنگی و پایش 

امور دانشگاه بود.«
ش�اخص های ارزیاب�ی عملک�رد مدی�ران واحدهای 
ارزیاب�ی  و  فرآینده�ا  اص�لاح  ل�زوم  دانش�گاهی، 
درجه بن�دی واحدها برای کاهش س�اختار س�ازمانی 
و هزینه های دانش�گاه، طرح آمایش دانشگاه، توجه 
به طراحی رش�ته های نوین، تاکید بر تش�کیل منظم 
جلس�ات ش�ورای دانشگاه استان و مش�ارکت کامل 
روسای واحدهای استان در مدیریت استان، توسعه 
م�دارس س�ما و عدم دخالت دانش�گاه در بازی های 
سیاس�ی و انتخابات و ایجاد فضای با نشاط سیاسی 
و اعتماد به اس�تان ها و کاهش بوروکراس�ی از دیگر 
موضوعاتی بود که رئیس دانش�گاه آزاد اس�لامی در 
گزارش خود به رئیس هیات موس�س دانش�گاه آزاد 

اسلامی ارائه کرد.


